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INTERVIEW

De meerjarenbegroting voor Apeldoorn is rond. Maar wel met een gat van 20 mil-
joen voor de periode na 2026. Dus komen er noodgedwongen bezuinigingen. „In 
tijden van schaarste wordt het politiek interessant. Want dan moeten we écht 

kiezen.”

Begroting met een gat

at Apeldoorn met toekomstige tekorten rekening moest 
houden, was al langer bekend. Niet voor niets wordt 

2026 als het ”ravijnjaar” betiteld. Alle Nederlandse gemeen-
ten krijgen dan met een korting op de Rijkstoelage te maken 
en zullen dus naar manieren moeten zoeken om hun budget 
op orde te krijgen.

Hoe groot het gat zal 
uitvallen, valt niet met 
zekerheid te zeggen. Dat 
zal afhangen van de vraag 
of de Rijksoverheid de ge-
meenten alsnog enigszins 
tegemoetkomt. En dat is 
weer een zaak van het 
kabinet.

Maar dat er bezuinigd 
moet worden, is wel 
duidelijk, legt wethouder 
financiën Henk van den 
Berge uit. „We hebben het 
gat dat in de begroting zal 
ontstaan nu op ongeveer 
20 miljoen becijferd. Dat 
is na de 15 miljoen aan 
ombuigingen dit jaar die 
we al hadden voorzien 
met het zogenoemde 
nieuw-voor-oud-beleid, 
waarbij we diverse oude 
plannen nog eens goed 
tegen het licht houden.”

Drietal sporen
Maar er is meer nodig om 
de tekorten op te vangen, benadrukt Henk. „De aanvullende 
bezuinigingen zullen via een drietal sporen worden door-
gevoerd. Als eerste wordt gekeken naar de gemeentelijke 
taken. Moeten we alle taken blijven doen? Kunnen ze op 
een andere, goedkopere manier worden ingevuld, of kunnen 
ze zelfs worden geschrapt? Dat zal gevolgen hebben voor 
de omvang van het ambtenarenapparaat. Daar moet een 
besparing van zo’n 10 miljoen uit voortvloeien."
Verder is belastingverhoging onvermijdelijk. „Dat zal na-
drukkelijk niet de OZB zijn”, zegt de SGP-wethouder stellig. 

„Dat is heel belangrijk voor onze partij. We zoeken het meer 
in de sfeer van toeristenbelasting of forensenbelasting.” En 
ten slotte zullen de uitgaven voor diverse instellingen als 
Orpheus en Accres nog eens kritisch tegen het licht worden 
gehouden en zal de gemeente lobbyen bij het Rijk voor extra 
middelen.

De tekorten waarmee Apeldoorn in de toekomst wordt 
geconfronteerd zorgen ook voor een andere dynamiek in het 
politieke proces, zegt SGP-fractievoorzitter Jan Kloosterman. 
„In tijden van overvloed kan iedereen zijn wensen krijgen. 
Maar in tijden van schaarste wordt het politiek interessant. 
Want dan moeten we écht kiezen.”

Daarbij speelt de onzekerheid over de omvang van het tekort 
dat zich straks aandient een belangrijke rol in het politieke 
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debat, legt Jan uit. „Diverse oppositieleden hebben gezegd: Het is nog niet 
zeker hoeveel er bezuinigd moet worden. Dus wij willen eerst alle informatie 
hebben voor we hierover besluiten nemen. Misschien volgend jaar. Daar zit 
ook een politiek motief achter: het instemmen met plannen van het college 
wordt afhankelijk gemaakt van de mate van onzekerheid die je accepteert.”

De SGP is het daar niet mee eens, benadrukt de fractievoorzitter. „Wij hebben 
gezegd dat we moeten blijven investeren, ook bij financiële tegenwind. Daarin 
hebben we de coalitie echt gesteund. Daardoor moet je als fractie ook wel 
kleur bekennen over de vraag hoe je omgaat met onzekerheid en lange lijnen 
naar de toekomst. In die zin was dit wel een cruciale begroting.”

Dubbel
Hoe voelt het voor een wethouder financiën om een gat in de begroting te heb-
ben? Henk: „Dat voelt een beetje dubbel. Aan de ene kant zit er een taakstel-
ling in voor het tekort dat je moet oplossen. We moeten dus ombuigingen 
doorvoeren. Aan de andere kant zie je dat de gemeentefinanciën er gewoon 
goed uitzien. De achterliggende jaren was er zelfs sprake van een groot over-
schot. Dat wil je eigenlijk ook weer niet, want we zijn er als gemeente niet om 
te sparen. Ook niet om het geld over de balk te gooien, vanzelfsprekend. Het 
gaat om maatschappelijk geld dat je moet inzetten voor de doelen waarvoor je 
het bestemt.”

Dat vraagt volgens Henk om goed afgewogen beslissingen. ,,Voor ons geldt 
daarbij natuurlijk dat we maatregelen willen waar we zeker principieel gezien 
achter kunnen staan, zoals een goed sociaal beleid, energietransitie en wo-
ningbouw. In onze stellingname zijn de Bijbelse richtlijnen het uitgangspunt. 
Om hier invulling aan te geven, vraagt doordenking en vooral gebed om Gods 
hulp en zegen.”

Ondanks de onzekere financiële vooruitzichten benadrukt Jan dat ook de be-
groting slechts mensenwerk is. „Wij kunnen wel rekenen, maar het feit dat we 
meer onzekerheid is dan ooit, moet ons ook bescheidener maken dan ooit. Het 
laat zien dat alles in Gods hand ligt en dat Hij regeert. Daar heb ik ook in mijn 
stemverklaring bij de begroting wat woorden aan proberen te geven. En dan is 
het sluitstuk toch dat je het college en het ambtelijk apparaat van harte Gods 
zegen mag toewensen.”

Richard Donk

 
advertentie

In de politiek doen we niet anders. Dat 
is dus ook in de Apeldoornse gemeente-
raad zo. De grote vraag is hoe we met het 
bekennen van kleur omgaan. Voor je het 
weet, werkt het polarisatie in de hand. 
De actualiteit kan alles heel gevoelig 
maken. Oorlogen geven hier ook maar 
zo schuttersputjes van het eigen gelijk of 
loopgraven van geweld. Het spreken over 
discriminatie roept maar zo het debat 
op over wie of welke groep er verkeerd 
behandeld wordt.

Dat gaat onze gemeente helaas niet voor-
bij. Er zijn Apeldoorners die zich niet meer 
veilig voelen vanwege geweld en discrimi-
natie. Dat kan en mag niet geaccepteerd 
worden. Volgend jaar vieren we tachtig 
jaar bevrijding. Die gebeurtenis laat ons 
stilstaan bij wat uitsluiting en geweld 
tegen groepen kan aanrichten. Dat raakt 
ook nu iedere inwoner. Het is belangrijk 
om niet meegevoerd te worden met de 
uitersten. Tegelijk wil je als politicus stem 
geven aan samen en aan verschil met 
een duidelijk doel. Het is een roeping en 
opdracht om in vrede en gerechtigheid 
samen te leven.

Als gemeente moeten we onze verant-
woordelijkheid nemen om die weg te be-
wandelen. We mogen niet meegaan met 
haat of verdeeldheid, maar moeten ons 
richten op wat goed is voor allen. Laten 
we blijven streven naar een samenleving 
waarin respect en eerlijkheid het funda-
ment vormen.

Het doel is verwoord in 1 Timotheüs 2: 
„Opdat wij een gerust en stil leven leiden 
mogen in alle godzaligheid en eerbaar-
heid. Want dat is goed en aangenaam 
voor God, onzen Zaligmaker."

Jan Kloosterman

Kleur bekennen

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

BBeeggrraaffeenniissvveerrzzoorrggiinngg  VVooss  VV..OO..FF..
Elspeterweg 71G, 3888 MT  Uddel
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asisonderwijs, Voortgezet Onderwijs en MBO zijn in 
Apeldoorn ruim aanwezig. Het aantal opleidingen op 

Hbo- en universitair niveau is echter minimaal. Hogeschool 
Saxion liet onlangs weten flink te willen uitbreiden in Apel-
doorn. Het gaat om een uitbreiding van tien Hbo-opleidin-
gen. Deze uitbreiding sluit aan bij de behoefte van de regio 
aan goed opgeleide professionals, met name op het gebied 
van veiligheid en digitalisering. Het doel is om het aantal 
studenten in Apeldoorn te laten groeien van 950 naar 2800 
in 2032. 

Dat is volgens de SGP een positieve ontwikkeling. Dat is 
niet alleen fijn voor onze Apeldoornse jongeren. Het biedt 

ook perspectief voor de krapte op de arbeidsmarkt, waar 
onze ondernemers en veiligheidsdiensten mee te maken 
hebben.

De uitbreiding van Saxion biedt ook kansen om het sta-
tionsgebied Veldhuis sneller te ontwikkelen. Er zal geïn-
vesteerd worden in een onderwijscampus, een bruisend 
centrum van onderwijs en innovatie. Een universiteitsstad 
zal Apeldoorn niet snel worden. Maar onze Hbo-studenten 
hoeven in de toekomst de stad misschien niet meer uit. De 
SGP steunt deze ontwikkelingen van harte. 

Henk van de Weerd

Meer keus voor onderwijs

De SGP vindt een uitgebreid keuzeaanbod in het onderwijs belangrijk. Dat 
aanbod kan breder worden en daarvoor zijn goede kansen. 

B

Gaat Apeldoorn 1000 miljoen uitgeven aan 

Warmtenet?
Als het aan een heel aantal partijen in de Apeldoornse gemeenteraad ligt, komen 

er in de toekomst in het overgrote gedeelte van Apeldoorn Warmtenetten. Met 
een zogenaamde warmterotonde moeten deze netten met elkaar verbonden wor-

den (zie de rode lijn in de afbeelding).

en warmtenet is een netwerk van buizen dat warmte 
van een centrale bron naar huizen brengt. Deze warmte 

is een alternatief voor de eigen cv-ketel als warmtebron. De 
rioolwaterzuivering (RWZI) in Apeldoorn Noord levert veel 
restwarmte op, die met een warmtenet benut kan worden.

Haken en ogen
De plannen starten met een warmtenet in de wijk Kerscho-
ten. Er blijkt echter meer warmte beschikbaar te zijn dan 
voor de wijk Kerschoten nodig is. Daarom is er gedebatteerd 
over een ‘warmterotonde’. Daarbij is uitgerekend dat het 
hele project ongeveer een miljard euro zal gaan kosten. 

De SGP ziet behoorlijk wat haken en ogen aan dit megapro-
ject. Als minder dan 90 procent van de bewoners zich aan-
sluit bij het net of als er andere tegenvallers zijn, kunnen er 
enorme financiële verliezen ontstaan. 

Wel is de SGP voorstander van de warmtecentrale die bij 
de RWZI gebouwd wordt, met de mogelijkheid voor latere 
uitbreiding. Daarmee houden we alle opties open zonder nu 

al de hele investering te moeten doen. Het is nodig en goed 
dat Apeldoorn verduurzaamt. De plannen moeten wat ons 
betreft wel haalbaar en betaalbaar zijn.

Matthias Bunt

5
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steken handen uit de mouwen met NLdoet

we do asbest 
as we can

055 506 14 02 
depatersloopwerken.nl 

ASBEST
SLOOP 
BODEM 055 506 14 02  — pietersevastgoed.nl 
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ONTWERP 

SERVICE

  

vbk architecten 
Tullekensmolenweg 54 
7361EP  Beekbergen 
055 - 50 61 712 
info@vbk-architecten.nl  
www.vbk-architecten.nl 

 

nieuwbouw 

restauratie 

verbouw 

van 

kerken 

scholen 

woningen 

bedrijfspanden 

Persoonlijke begeleiding 
in beschermd wonen en 
dagbesteding
Zorg-woonboerderij Ezra in Beekbergen biedt woonzorg en 

dagbesteding voor dementerende ouderen of volwassenen met 

een uiteenlopende zorgvraag. Ook bieden wij (jong) volwassenen 

een beschermde woonomgeving met begeleiding.

 

Ben je geïnteresseerd in ons zorgaanbod of in een mooie  

stage of een (vakantie)baan? Neem dan contact op of kijk  

op www.ezra-zorg.nl

Voor meer informatie kijk je op www.ezra-zorg.nl

Ouderenwoonzorg  •  Dagbesteding  •  Begeleid wonen
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Passieve leden gezocht!

et doel van deze boodschap is die drie elementen bij 
elkaar te brengen: SGP stemmen, SGPost lezen en SGP-

lid zijn. Dat is nodig: de afdeling Apeldoorn kent een dalend 
aantal leden, terwijl het aantal SGP-stemmen stijgt.  

Vooropgesteld: ik heb liever dat u SGP stemt en politieke 
binding links laat liggen, dan dat u deze oproep misplaatst 
voorkomt en geen SGP meer stemt. Sla dit artikeltje gerust 
over als u niets heeft met een politiek lidmaatschap. Meldt 
u zich dan wel aan voor onze nieuwsbrief: www.apeldoorn.
sgp.nl/inschrijven-nieuwsbrief. En volg de social media van 
de partij.

Allereerst: uw stem op de SGP is enorm waardevol, ook zon-
der lidmaatschap. Zonder uw stem kunnen we ons werk niet 
doen. Als u niets voelt voor een politiek lidmaatschap, dan 
is dat geen probleem. Stem vooral SGP en blijf ons volgen 
via de nieuwsbrief en sociale media.

Deze oproep heeft nut. Er zijn namelijk nogal wat SGP-stem-
mers in onze gemeente. Bij de laatstgehouden verkiezingen 
voor het Europees Parlement waren het er ruim 3700. Daar 
zijn we heel erg dankbaar voor. Die stemmenwinst wil de 
SGP verzilveren voor nog geen 3 euro per maand. Daarvoor 
wordt u lid van de partij die bijdraagt aan betrouwbare 
christelijke politiek. Verdere actie vragen we niet: geen 
bestuursfunctie, geen actief lidmaatschap, geen deelname 
aan trainingen. Tegelijkertijd kan dat wel. Al die zaken zijn 
toegankelijk voor SGP-leden. 

Subsidie
Uw lidmaatschap levert de SGP 8 euro extra op. Dat is subsi-
die die het Rijk uitkeert aan politieke partijen, op basis van 
hun aantal leden. Hoe meer leden, hoe hoger die bijdrage 
(in mindering op andere partijen). Stimuleer daarom ook uw 
omgeving om lid te worden. Lidmaatschap bevorderen werkt 
het beste als u het ook doet. Dan kunt u een ander erop 
attenderen en krijgen we samen een groter aandeel in die 
subsidiepot. 

Met dat geld wordt de slagkracht van de SGP vergroot. Door 
zichtbaar aanwezig te zijn in de publieke omgeving. 
Voor onze achterban, door regionale bidstonden en betrok-
ken bijeenkomsten te organiseren. Door de achterban te 
binden met inspirerende (familie)dagen. Door campagne 
te voeren op de momenten die ertoe doen. Door er te zijn 
voor Israël, in de Week van het Leven en tijdens verkiezin-
gen. Door samen te komen in een regionale bidstond. Door 
invloed te hebben op beleid als betrouwbare fractie. De 
Bijbelse boodschap kan daarmee meer worden uitgedragen. 

Met woorden uit De Banier brengt lidmaatschap: „Een helder 
christelijk geluid. Vrijmoedig gebracht. Met open oog en hart 
voor de ander. Dat is SGP.” Zodra u lid bent van de partij, 
ontvangt u De Banier ook. 

Lid worden doet u zelf: www.sgp.nl/lidworden 

Namens de partij, bedankt!

Vanzelfsprekend behoeft deze wat vreemde titel een toelichting. Kern van de 
boodschap is de oproep om lid te worden van de SGP. Er blijken nogal wat SGP-

stemmers te zijn die geen lid zijn van de partij. Ook zijn er SGPost-lezers die 
geen lid zijn van de partij.

H
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Winkelen in Apeldoorn: 

gezelligheid en bereikbaarheid

Winkelen in Apeldoorn biedt volop leuke winkels en gezelligheid, maar hoe 
bereik je de binnenstad? 

teeds vaker zien we dat winkelcentra buiten het cen-
trum, in dorpen en wijken, groeien, terwijl de binnenstad 

aan aantrekkingskracht verliest. Het grootste probleem? De 
binnenstad lijkt moeilijk bereikbaar. Fietsers hebben te wei-
nig parkeermogelijkheden en automobilisten staan vaak vast 
in het verkeer.

De gemeente wil dit aanpakken met een grondige herziening 
van de mobiliteit. Goede mobiliteit voor alle vormen van ver-
keer is voor de SGP een belangrijk speerpunt.

Bestemmingsverkeer
De afgelopen periode heeft de gemeenteraad samen met het 
college gesprek-ken gevoerd over een effectieve mobiliteits-
aanpak voor de binnenstad. Onderzoeken tonen aan dat er 

te weinig parkeerplekken voor fietsen zijn en dat door-gaand 
verkeer de binnenstad belast. Daarom wil het college de bin-
nenstad uitsluitend toegankelijk maken voor bestemmings-
verkeer. Dit plan omvat drie ‘verkeersknips’ en een snelheids-
limiet van 30 kilometer per uur binnen de binnenring.

Als SGP herkennen we deze problemen en zien we dat Apel-
doorn al jaren wor-stelt met mobiliteit. Deze aanpak van de 
binnenstad kan echter niet losstaan van een bredere mobi-
liteitsstrategie. Eerst moet de buitenring goed functioneren, 
met voldoende doorstroming en minder opstoppingen. Pas 
daarna kunnen we echt zorgen voor een bereikbare en aan-
trekkelijke binnenstad.

                                                                Pieter van Duijvenboden

S



In Apeldoorn hebben sommige ‘inwoners’ geen stemrecht, maar verdienen ze 
wel onze zorg en aandacht: de dieren. 

Zorg voor dierenwelzijn

inds 2016 beschikt de gemeente over een Nota Dieren-
welzijn, waarin staat hoe we omgaan met dieren in onze 

gemeente. Dit betreft huisdieren, zwerfdieren, wilde dieren en 
de dieren op kinderboerderijen. De SGP vindt het belangrijk 
om als een goed rentmeester om te gaan met al het leven. 
Daarin heeft elke burger en de overheid een rol.

De Nota Dierenwelzijn wordt regelmatig geëvalueerd. Zo vond 
eind 2023 een evaluatie plaats, waarbij om aanscherping op 
drie punten werd gevraagd. Ten eerste vroeg men om sociale 
vangnetten voor huisdieren in problematische thuissituaties. 
Ten tweede werd de toekomst van kinderboerderijen in Apel-
doorn besproken. Als derde kwam de vraag op tafel of biodi-
versiteit en het welzijn van in het wild levende dieren explicie-
ter opgenomen konden worden. De vernieuwde nota nam de 
eerste twee punten op, wat leidde tot levendige debatten over 
de rol van de gemeente.

Rentmeesters
Als SGP voelen wij ons als rentmeesters verantwoordelijk voor 

de zorg voor dieren. De Bijbel leert ons goed om te gaan met 
Gods schepping, en dat omvat ook dierenwelzijn. Zwerfdieren 
verdienen een veilige opvang, maar vormen ook een bedrei-
ging voor andere diersoorten. De gemeente moet hier actief 
op inspelen.

Voor huisdieren pleiten we voor maatregelen bij mishandeling 
of verwaarlozing, met oog voor maatwerk en zonder onnodige 
verplichtingen. Daarnaast zien wij educatie over huisdierver-
zorging als een waardevolle aanvulling.

Kinderboerderijen vervullen een belangrijke functie in Apel-
doorn. Ze bieden leerzame en sociale ontmoetingsplekken, 
trekken vrijwilligers aan en versterken de samenhang in de 
buurt. Deze waardevolle rol willen wij blijven ondersteunen.
De SGP wil met zorgvuldig beleid in Apeldoorn bijdragen aan 
een beter dierenwelzijn. Zo blijft dierenwelzijn iets waarvan 
alle inwoners van Apeldoorn kunnen profiteren.

Pieter van Duijvenboden
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Voornaam Achternaam

Eenmaal per jaar gaat het Hoofdbestuur (HB) een dagje 
op pad, samen met SGP-fractievoorzitter Chris Stoffer en 

hun echtgenotes. Behalve een HB-vergadering heeft de rest 
van de dag een informeel karakter. Een onderdeel daarvan 
was deze keer een bezoek aan ons stadhuis.

Principiële zaken
HB-voorzitter Dick van Meeuwen gaf aan dat Apeldoorn zeer 
interessant is, omdat wij de grootste gemeente zijn waar de 
SGP een eigen fractie heeft. Bovendien zitten wij hier sinds 
april 2022 ook in het college. De bestuursleden wilden daar 
graag meer over horen.

We hebben geschetst hoe we na de gemeenteraadsverkie-
zingen van maart 2022 tot een brede coalitie zijn gekomen 
van VVD, Lokaal Apeldoorn, GroenLinks, SP en SGP. Het HB 
was daarbij vooral benieuwd hoe we met principiële kwes-
ties zijn omgegaan.

Als voorbeeld noemden we onder andere de koopzondagen. 
De winkels mogen in Apeldoorn jammer genoeg al jaren alle 
zondagen vanaf 12.00 uur open. In de verkiezingsperiode 
speelde echter dat verschillende partijen de detailhandel de 
mogelijkheid wilde geven om ook ’s ochtends hun deuren 
te openen. Wij wilden dat voorkomen en hebben dit daarom 
als een erg belangrijk punt in de formatie ingebracht. Geluk-
kig konden we met de andere coalitiepartijen de afspraak 
maken dat we geen verruiming zouden toestaan. De ach-
terliggende periode hebben verschillende winkels dit wel 
geprobeerd, maar mooi is om te zien dat de coalitie zich aan 
de afspraak houdt.

Ook de andere partijen hadden echter hun wensen. Soms 
moesten wij een veer laten, zoals bij evenementen en sport. 
Dat kunnen grote dilemma’s zijn. Maar op vele andere pun-
ten konden we elkaar gelukkig goed vinden.

Een van de vragen van het Hoofdbestuur was hoe we nu te-
rugkijken op de achterliggende periode. Voor ons is in ieder 
geval belangrijk dat de coalitie zich aan de afspraken over 
de principiële kwesties heeft gehouden.

Het valt ons verder op dat je als coalitiepartij een veel grote-
re invloed hebt dan dat je in de oppositie zit. Neem bijvoor-
beeld de Meerjarenbegroting. In het college komt deze na 
een lange behandeling met discussies en onderhandelingen 
tot stand. Hier heb je al een grote inbreng. Zo nodig wordt 
een en ander kortgesloten met de fractievoorzitters van de 
coalitie. Het uiteindelijke voorstel gaat naar de raad ter be-
sluitvorming, maar ook daar hebben de coalitiepartijen een 
belangrijke rol, omdat ze de meerderheid vormen.

Moeilijke dilemma’s
Een andere positieve ervaring is dat je als wethouder de 
mogelijkheid hebt om binnen je portefeuille accenten te 
zetten. Voor mij geldt dat bijvoorbeeld voor een grotere 
betrokkenheid van het reformatorisch onderwijs. Of het bij 
jeugdzorg benadrukken dat de verantwoordelijkheid voor de 
opvoeding primair bij ouders ligt en dat in gevallen dat dit 
nodig is opvoedondersteuning of relatietherapie kan worden 
aangeboden, of dat bijvoorbeeld kinderen van ouders die in 
een vechtscheiding liggen hulp kunnen krijgen.

Aan het eind van de bijeenkomst stelde het HB het bijzon-
der en positief te vinden dat de SGP in deze tijd van secu-
larisatie mee kan regeren in een grote stad. Dat geeft een 
grote verantwoordelijkheid, maar ook moeilijke dilemma’s. 
Belangrijk dat we daarom om Gods hulp en zegen vragen, 
opdat de inzet mag zijn tot Gods eer en tot heil van de 
inwoners.

Henk van den Berge

Het SGP-Hoofdbestuur op bezoek in de Apeldoornse raadzaal.

Vanuit het college
In september ontvingen we het SGP-Hoofdbestuur in het stadhuis. Men was 

benieuwd naar onze ervaringen als wethouder in een grote gemeente.
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Gemeente en bewoners leggen samen 
puzzel voor Beemte Broekland 

Voor het buitengebied Beemte Broekland is voor de komende tien jaar 
een nieuwe gebiedsvisie ontwikkeld. In samenwerking met de bewoners, 

zodat de plannen zo breed mogelijk worden gedragen. In gesprek met 
SGP-raadslid Henk van de Weerd en fractiemedewerker Matthias Bunt, die 

beiden bij de totstandkoming betrokken waren.

Wat is een gebiedsvisie eigenlijk precies? 
Henk: „Het is een overkoepelend plan waarin je voor de 
langere termijn vastlegt wat er allemaal aan ontwikkelingen 
aankomt op het gebied van onder andere huisvesting en 
bedrijvigheid. Zo’n visie heeft ook een belangrijke sociale 
component: hoe ziet de bevolkingsopbouw eruit? Wat zijn de 
mogelijkheden voor recreatie? Kortom, één grote puzzel die 
gelegd wordt.”
Matthias: „Daarbij is het mooie dat je in feite een stapje terug 
doet en voor zo’n gebied bekijkt waar we vandaan komen en 
waar we naartoe willen. Vanuit die brede blik wordt het ver-
volgens weer heel concreet met een praktische uitwerking.”

Wie stelt zo’n visie op?
Henk: „Het initiatief ligt bij de gemeente, maar zo’n plan 
wordt opgesteld in samenwerking met de inwoners, bijvoor-
beeld door een enquête te houden of informatieavonden te 
beleggen.”
Matthias: „Het is uiteindelijk ook een politiek stuk, want de 
gemeenteraad moet erover stemmen.”

Hoe ging die samenwerking met de bewoners van Beemte 
Broekland?
Henk: „De mening van de bewoners liep op een aantal 
punten uiteen met die van de gemeente. Bijvoorbeeld op het 
gebied van het aanleggen van zonneparken. Toen hebben 
we gevraagd of ze een eigen bewonersvisie wilden opstel-
len. Daarna is geprobeerd om de twee plannen op één lijn te 
krijgen.”
Matthias: „Dat is wat mij betreft ook de kracht van het docu-
ment dat er nu ligt, dat er wel degelijk met de wensen van de 
bewoners rekening is gehouden. Natuurlijk is niet iedereen 
overal even blij mee. Maar je moet als gemeente ook kaders 
stellen, want veel zaken staan gewoon vast.”

Wat waren de pijnpunten?
Henk: „De uitbreiding van industrieterrein Apeldoorn-Noord. 
Dat rukt steeds verder naar Beemte Broekland op en dat zien 
de bewoners als een bedreiging. Energietransitie is een punt 
van discussie, met name de aanleg van zonneparken in het 
gebied.”

Wat hebben de bewoners concreet binnengehaald?
Henk: „De bewoners waren positief over de flexibiliteit voor 

boeren in het plan. Zo is er ruimte voor maatwerk voor agra-
riërs die iets anders willen gaan doen. Er komt ook beperkt 
woningbouw rond de kern van Beemte. Dat is goed ontvan-
gen, want mensen willen graag dat hun kinderen in het eigen 
dorp kunnen blijven wonen.”

Matthias: „En de aanleg van zonnevelden is ook een heel 
concreet winstpunt voor de bewoners. Er was ooit gepland 
om 169 hectare aan te leggen. In de oorspronkelijke visie was 
sprake van 75. Dat is uiteindelijk naar 38 teruggebracht.”

Welke rol heeft de SGP in dit geheel gespeeld?
Henk: „We hebben samen met het CDA de motie Samen 
ingediend. Daarin wordt bepleit om dit soort plannen samen 
met de bewoners van het betreffende gebied op te stellen. 
Daarvoor was de gemeente zelf al aan het puzzelen en dat 
veroorzaakte veel onrust. Toen dachten we als SGP: Dat kan 
zo niet. Je moet niet zomaar over mensen gaan beslissen; je 
moet het gezamenlijk doen.”

Matthias: „In Klarenbeek hebben we het foute voorbeeld 
gezien. De gemeente kwam al met kaartjes waarop stond hoe 
het gebied tussen Klarenbeek en Apeldoorn eruit zou gaan 
zien. Die stonden weliswaar nog niet vast, maar hebben de 
inwoners wel enorm laten schrikken. Dan is het goed om een 
stap terug te doen als gemeente en in overleg te gaan.”

Hoe is de gebiedsvisie politiek ontvangen?
Henk: „Er was veel lof en waardering voor het feit dat dit tra-
ject echt samen met de bewoners is gedaan. Bij enkele par-
tijen was ook ongemak omdat er zowel een bewonersvisie als 
een gemeentelijke 
visie was opgesteld, 
waar natuurlijk 
verschillen tussen 
zaten. Ook waren er 
kritische geluiden 
over de werksessies 
tijdens het proces. 
Die liepen niet altijd 
even vloeiend. Dat 
snap ik ook wel.”

Richard Donk
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Wat doe je in het dagelijks leven?
„Ik ben wethouder Ruimtelijke Ordening, Cultuur en Volks-
huisvesting.”

Wat is een grote uitdaging als wethouder en hoe ga je daar 
mee om?
„Ik heb twee grote uitdagingen. De eerste is ervoor zorgen 
dat er voldoende huizen komen. Het woningtekort is echt een 
groot probleem op dit moment. Ik vind dat iedereen recht 
heeft op een passende woning. Jongeren willen hun leven 
buiten het ouderlijk huis kunnen starten. En ouderen en men-
sen met een zorgvraag hebben ook behoefte aan een woning 
die bij hen past.

De tweede uitdaging zit in het andere deel van mijn porte-
feuille. En dat is het stimuleren van talentontwikkeling. Ik 
vind dat iedereen van kunst en cultuur moet kunnen genieten 
en de kans moet hebben om zijn of haar talenten te ont-
plooien. We hebben geweldige verenigingen in Apeldoorn 
die ontzettend mooie dingen doen. Daarnaast ben ik trots op 
de professionele kunstinstellingen in onze gemeente. Het is 
belangrijk dat hier aandacht voor is en dat de verenigingen 
en instellingen kunnen blijven bestaan.

Welk monument in de gemeente spreekt je aan?
„In de gemeente Apeldoorn, dus stad én dorpen, hebben we 
heel veel mooie monumenten. Uniek aan ons is juist dat we 
van alle tijdsvakken wel iets hebben. Voor mij springt Paleis 
Het Loo er uiteraard uit, maar ook de kapel in Hoog Soeren of 
de Wenumse Watermolen. Het gaat mij om de plek zelf en om 
de geschiedenis of de huidige waarde van de monumenten.”
 
Wat is de mooiste plek in de gemeente?
„De mooiste plek vind ik erg moeilijk om te zeggen, dat zijn 
er echt heel veel. Een plek waar ik graag kom is de waterval in 
Loenen voor de rust, en de gezellige binnenstad.”

Hoe kunnen lokale partijen relevant blijven?
„Een lokale partij kent de mores van de gemeente, de historie 
van de stad en dorpen, heeft nauwe contacten met inwoners 
én is niet afhankelijk van een landelijke club die voorschrijft 
welke standpunten je moet innemen. Een lokale partij kan 
zo net wat meer de belangen behartigen van de lokale sa-
menleving. Ik ben niet voor niets wethouder namens Lokaal 
Apeldoorn.” 

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
„Jongeren moeten het gevoel hebben dat politiek ook over 
hen gaat. Dat is niet altijd zo en dat vind ik jammer. Het 
is een uitdaging voor politici om juist ook jongeren aan te 

spreken, aan hen te vragen wat ze bezighoudt, echt te luis-
teren naar wat ze bezighoudt en daar vervolgens ook wat 
mee te doen. Ik juich het enorm toe dat politieke partijen 
jongeren bewust kansen bieden om mee te doen. In onze 
gemeenteraad zit een raadslid van begin 20. En ze doet 
het supergoed!”  

Hoe zie je de samenwerking met de SGP als coalitiepart-
ner?
„Ik vind de SGP een zeer fijne coalitiepartner. De partij 
heeft een zeer grote inhoudelijke inbreng en is zeer be-
trouwbaar. Ik vind dat de debatten vanuit de SGP met dui-
delijke standpunten en zeer veel respect worden gevoerd. 
Daarnaast zijn het fijne collega’s om mee te werken.”

Wie verdient het in het zonnetje gezet te worden?
„Vrijwilligers. Het is zo mooi om te zien hoeveel mensen 
zich vele uren vol passie inzetten voor hun vereniging, 
hobby, kerk en medemens. Niet alleen draait een groot 
deel van de maatschappij hiervoor op, maar het is super 
dat we dit voor elkaar over hebben.”

Voor welke politicus heb je bewondering? Waarom?
„Ruud Lubbers. In mijn ogen een kundig politicus die 
stond voor zijn overtuiging. Daarnaast was hij in staat om 
grote groepen mensen in de samenleving mee te krijgen 
in zijn beleid, ondanks hevige protesten. Hij ging daar 
respectvol mee om en probeerde altijd in dialoog te blijven 
een oplossing te vinden.”

Stephan Wiegman

In gesprek met Peter Messerschmidt

Wethouder Peter Messerschmidt gaat over de huizenbouw in de gemeente 
Apeldoorn. We maken kennis met de wethouder en zijn drijfveer voor de 

gemeente. 

INTERVIEW
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In gemeente Apeldoorn zijn 73 kerkgebouwen te vinden. Zo’n 25 jaar geleden wa-
ren dat er nog 98. Opmerkelijk is dat zowel het oudste als het nieuwste kerkge-

bouw in Beekbergen staat. Deze feiten en nog veel meer zijn terug te vinden in de 
Kerkenvisie die dit jaar is opgesteld door gemeente Apeldoorn. De SGP vindt dat 

we zuinig moeten zijn op kerkgebouwen.

et aantal kerkgebouwen in Nederland die nog in gebruik 
zijn, loopt de laatste decennia drastisch terug. Die ont-

wikkeling gaat Apeldoorn helaas niet voorbij. Om in kaart te 
brengen hoe de situatie in Apeldoorn is, werd zo'n drie jaar 
geleden een motie ingediend door het CDA om een kerken-
visie op te stellen. Deze motie werd uiteraard door de SGP 
gesteund. Kerkgebouwen nemen immers een belangrijke 
plaats in onze samenleving in.

Oorspronkelijke functie
SGP Apeldoorn vindt het belangrijk dat kerkgebouwen 
behouden worden. En dan uiteraard bij voorkeur in hun oor-
spronkelijke functie. Dat standpunt dragen we telkens uit 
wanneer er sprake is van herbestemming of dreigende sloop 
van kerkgebouwen. In onze geseculariseerde samenleving 
is er meer dan ooit behoefte aan plekken waar mensen weer 
met het Woord van God in aanraking komen en die mensen 
kunnen stilzetten. Het is dan ook een trieste constatering 
dat in Apeldoorn het aantal kerkgebouwen de afgelopen 
jaren sterk gedaald is. Van de 73 aanwezige kerkgebouwen 
zijn er nog 48 daadwerkelijk als kerk in gebruik. 

Centraal aanspreekpunt
De toekomst van kerken raakt ons allemaal. De SGP is 
verheugd dat gemeente Apeldoorn zich actief inzet voor 
het behoud van ons religieus erfgoed. Er is onder meer een 
centraal gemeentelijk aanspreekpunt ingericht. Hier kunnen 
kerkeigenaren terecht met hun vragen op het gebied van 
onderhoud, verduurzaming of hun toekomstperspectief. 
Op de website www.HetgroteverhaalvanApeldoorn.nl zal 
op korte termijn ook aandacht komen voor het verhaal van 
de Apeldoornse kerken. Daar kan iedereen meer te weten 

komen over de geschiedenis en het verhaal van een kerk-
gebouw. Dat biedt voor kerkelijke gemeenten een goede 
gelegenheid om nog meer zichtbaar te zijn in de samenle-
ving. Als SGP volgen we dit dossier goed en steunen we de 
uitvoering waar dat mogelijk is.

U vindt de kerkenvisie op de site van de gemeente onder 
de titel: ”Toekomstperspectief kerkelijk erfgoed en begraaf-
plaatsen Apeldoorn”.

Henk van de Weerd

H
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#SkaeveHuse 
@Apeldoorn

De gemeente zoekt plek voor zo’n 
tien ”skaeve huse”. Dat zijn geen 
scheve huizen, maar het is Deens 
voor ”rare/lelijke huizen”. Het lukt 
de gemeente al vijftien jaar niet 
om buurten ervan te overtuigen dat 
ruimte moet worden ingevuld met 
tien skaeve huse. Met succes heb-
ben buurtbewoners steeds geprotes-
teerd tegen de komst van die wonin-
gen. Een petitie tegen de komst van 
de Skaeve Huse in Zuidbroek is al 
bijna duizend keer ondertekend.

Enorme huizen zijn het overigens 
niet. Het gaat om tiny houses met 
een hippe houten betimmering 
rondom en anderhalf zonnepaneel 
op het dak. De doelgroep is er mis-
schien ook naar. Bewoners van die 
tien huizen zijn overlastveroorza-
kers die de gemeente centraal een 
plekje wil geven. Het doel is deze 
mensen een dak boven het hoofd 
te bieden om en bloc hulpverlening 
te geven. Deze woonvorm biedt een 
een rustige, prikkelarme omgeving 
met dagelijkse begeleiding van een 
sociaal werker of zorgverlener. 

De nieuw beoogde locatie is langs 
de snelweg A50 achter de wijk Zuid-
broek. Er is geen vangrail tussen de 
snelweg en de tien skaeve huse, wel 
een slootje. Wat een briljant idee om 
verslaafden en psychisch verwarden 
daar een plek te geven…

Stephan Wiegman
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SGP Apeldoorn steunt de aanbevelingen van het recent uit-
gevoerde onderzoek naar het grondgebruik door de Rekenka-

mercommissie. Daarmee kan Apeldoorn nog beter met toe-
komstige bouwgrond omgaan. 

Slim en goed grondgebruik

D e Rekenkamercommissie van Apeldoorn voerde recent een quick scan uit 
naar het grondgebruik en -beleid in de gemeente Apeldoorn. Dit onder-

zoek is een momentopname en evaluatie van de stand van zaken en helpt de 
gemeenteraad om het grondbeleid bij te sturen. De quick scan had als doel om 
te evalueren in hoeverre het gemeentelijk grondbeleid uit 2021 aansluit bij de 
gestelde doelen voor woningbouw, natuurbehoud en economische ontwikke-
ling.

De quick scan biedt enkele belangrijke conclusies. Ten eerste blijkt dat het 
actieve grondbeleid in Apeldoorn nog niet optimaal tot zijn recht komt, deels 
door de behoedzaamheid die is blijven bestaan na eerdere financiële verliezen 
binnen het grondbedrijf. Hoewel de gemeente sinds de nieuwe grondbeleids-
nota mogelijkheden heeft om actief grondbeleid te voeren, blijft dit beleid 
momenteel beperkt tot enkele strategische projecten. Hierdoor zijn sommige 
ambities moeilijk te realiseren, met name door de hoge grondprijzen en be-
perkt beschikbare grond die in eigendom van de gemeente is. 

Aanbevelingen
Om het grondbeleid te versterken, heeft de Rekenkamercommissie een aantal 
aanbevelingen gedaan aan het college van B&W. De eerste aanbeveling 
benadrukt dat Apeldoorn kan leren van andere gemeenten zoals Zwolle, waar 
meer ervaring is opgedaan met een actiever grondbeleid. Het college erkent de 
noodzaak hiervan en heeft aangegeven strategisch actief grondbeleid te willen 
voeren, zoals bij de ontwikkeling van de bedrijventerreinen in de Ecofactorij en 
Hostcity.

Een tweede aanbeveling richt zich op de noodzaak van transparante en 
duidelijke procedures bij situaties waarin wordt afgeweken van vastgestelde 
beleidskaders. Het college heeft hierop een afwegingsmodel ontwikkeld. Tot 
slot wordt geadviseerd de informatievoorziening te verbeteren bij individuele 
grondprojecten, zodat er betere onderbouwing en transparantie is rond scena-
rio’s en afwegingen.

Standpunt SGP Apeldoorn
De SGP-fractie Apeldoorn staat achter de aanbevelingen van de Rekenka-
mercommissie en waardeert de open houding van het college om hier opvol-
ging aan te geven. Ook benadrukt de SGP het belang van doorgaan met een 
daadkrachtig beleid. Dat is nodig, ook al is de grond in Apeldoorn al eens duur 
betaald. In het licht van de huidige woningnood voelt de SGP-fractie dan ook 
een verantwoordelijkheid om handen uit de mouwen te steken en proactief te 
blijven werken aan oplossingen. Daarmee wil de fractie actief bijdragen aan de 
realisatie van een optimaal grondgebruik, dat ruimte biedt aan zowel wo-
ningbouw als economische ontwikkeling. Daarbij willen we zuinig zijn op het 
groene karakter van Apeldoorn en dat behouden.

Jan Kloosterman




